
nr 12  październik 2014

nr 12 (październik 2014)                                                      Bezpłatna Gazeta Gminy Bełchatów

1

str.
2

str.
6

str.
10

O nowych inwestycjach 
zdecydują mieszkańcy

Obiekt sportowy 
w Zawadowie 
już otwarty!

Lubię to miejsce 
- Gmina Bełchatów 
okiem przedsiębiorców

Centrum sportowo-rekreacyjne 
w Zawadowie

Obiekt składa się z trawiastego boiska do piłki nożnej, boiska do siatkówki plażowej oraz przestron-
nego placu z grillem do wykorzystania przez mieszkańców.
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Udane dożynki zakończyły lato, 
przed nami jesień pełna wyzwań. 

WYWIAD z WÓJTEM

W Gminie trwają właśnie konsultacje spo-
łeczne, które wskażą kierunki rozwoju i po-
mogą zaplanować nowe zadania do realiza-
cji.
            
  Inwestycje prowadzimy w zgodzie  
z oczekiwaniem mieszkańców – mówi 
Gminy Bełchatów, Kamil Ładziak.

Robert Kornacki: Rozmawiamy krótko po 
Święcie Plonów, które w tym roku odbywało 
się w gościnnym Dobrzelowie. Jak wrażenia, 
co zapadnie Panu w pamięć?

Kamil Ładziak: To była wspaniała uroczy-
stość, gorąco dziękuję mieszkańcom, organi-
zatorom i gościom – po raz kolejny pokazali-
śmy, że potrafimy świętować i wyrażać swoją 
radość w sympatycznej atmosferze. Odwie-
dzili nas nie tylko mieszkańcy Gminy, wiem, 
że z dożynkowej oferty skorzystali też beł-
chatowianie, nie zabrakło odwiedzających 
z sąsiednich Gmin.  Były wspaniałe wieńce 
i  udane koncerty, bardzo wzruszającym ak-
centem był prezent od górników – otrzymali-
śmy od dyrektora Eugeniusza Walusa z KWB 
Bełchatów kopię figury św. Barbary – taka 
sama chroni pracujących w odkrywce; prze-
kazano mi ją z życzeniami, by i mieszkańcy 
Gminy z tej opieki korzystali. Zapamiętam 
też miłe chwile dekoracji naszych rolników  

i Sołtysów, którym w ten symboliczny sposób 
podziękować mogliśmy za ich ciężką pracę.

R.K.:  W połowie września dotarła do nas in-
formacja o nominowaniu Gminy Bełchatów 
do tytułu Gmina Roku 2014. To, po udanych 
dożynkach, kolejny powód do zadowole-
nia… 

K.Ł.: Bardzo nas cieszy ta nominacja, bo ona 
dowodzi trafności podejmowanych przez nas 
decyzji. Plebiscyt „Orły Polskiego Samorzą-
du” wraz z  wchodzącą w ich skład kategorią 
„Gmina Roku”, organizowany jest w ramach 
Narodowego Programu Promocji Polska 
Przedsiębiorczość 2020 i jego zadaniem jest 
budowanie konkurencyjności polskich przed-
siębiorstw. Warto też dodać, że ta inicjaty-
wa spotkała się z poparciem kancelarii Pre-
zydenta RP. Nasza nominacja jest wynikiem 
decyzji Zarządu Mazowieckiego Zrzeszenia 
Handlu, Przemysłu i Usług i mam nadzieję, 
że w listopadzie – bo wtedy przewidziane 
jest zakończenie plebiscytu – będę miał dla 
mieszkańców Gminy dobre informacje…

R.K.: Ale optymistyczną wiadomość możemy 
przekazać już teraz – Gmina Bełchatów nie 
miała najmniejszych kłopotów z ponownym 
uzyskaniem tytułu Gminy Fair Play!

K.Ł.: Rzeczywiście, dotarły do nas nieofi-

cjalne jeszcze wyniki tegorocznego konkur-
su i są one dla nas bardzo korzystne. Audyt 
przeprowadzonych przez organizatorów, 
Instytut Badań nad Przedsiębiorczością  
i Przedsiębiorstwem Prywatnym oraz Krajo-
wą Izbę Gospodarczą, wypadł pozytywnie  
i nasza Gmina ponownie znajdzie się wśród 
certyfikowanych lokalizacji inwestycji. Pozo-
staje tylko mieć nadzieję, że w ślad za tymi 
tytułami pojawią się wkrótce nowi inwesto-
rzy i miejsca pracy, choć doskonale zdaję so-
bie sprawę, że proces ten może nie być taki 
szybki. Przecież nawet Bełchatów, Kleszczów 
czy Radomsko, dysponujące zaopatrzonymi 
w media terenami mają problemy z nowymi 
lokatorami stref przemysłowych.

R.K.: Jakie zadania, prócz starań o pozyska-
nie miejsc pracy dla mieszkańców, zaplano-
wał Pan na najbliższe miesiące? 

K.Ł.: Jesteśmy właśnie w trakcie spotkań so-
łeckich, które dadzą nam pełny obraz oczeki-
wań mieszkańców Gminy. Decyzje odnośnie 
nowych inwestycji muszą być podejmowane 
w oparciu o wskazówki płynące z poszczegól-
nych miejscowości. Ważne jest, by wszystkie 
nasze wsie miały opracowany Plan Odnowy 
Miejscowości na lata 2014-2020, bo to po-
zwoli nam w przyszłości występować o unij-
ne dofinansowanie. Mieszkańcy muszą mieć 
świadomość, że jedynie te projekty, które 
zostaną uwzględnione w Planie, będą brane 
pod uwagę przy dzieleniu dotacji. Stąd mój 
apel o przemyślane propozycje, a przede 
wszystkim o aktywne włączenie się i udział 
w konsultacjach.

R.K.: Wciąż odbieramy zgłoszenia od osób, 
które spóźniły się z terminowym zgłosze-
niem wniosków o udział w projekcie prze-
ciwdziałania wykluczeniu cyfrowemu. Jest 
szansa na kolejny nabór?

K.Ł.: Muszę przyznać, że aż takiego zainte-
resowania się nie spodziewaliśmy. Uczest-
nicy pierwszej edycji tego Projektu już mają 
sprzęt komputerowy w domach, po począt-
kowych kłopotach ze słabym sygnałem i kło-
potami z dostępem do internetu w niektó-
rych lokalizacjach sytuacja jest opanowana, 
a mieszkańcy chwalą sobie przekazane urzą-
dzenia. We wrześniu rozpoczęły się zapo-
wiadane wcześniej szkolenia i warsztaty, tak 
by jak najwięcej domowników, niezależnie 
od wieku i stopnia posiadanej wiedzy kom-
puterowej z tego sprzętu mogła korzystać. 
Rozpoczęły się tez procedury przetargowe 
na zakup urządzeń dla uczestników drugiej 
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AKTUALNOŚCI

                                         HARMONOGRAM ZADAŃ INWESTYCYJNYCH
                       NAZWA ZADANIA                                                                            TERMIN ZAKOŃCZENIA PRAC
1. Budowa boiska sportowego w SP w Janowie                                     25.09.2014
2. Rozbudowa sieci wodociągowej w m-ci Dobiecin                            2.10.2014
3. Rozbudowa sieci wodociągowej w m-ci Dobrzelów                                2.10.2014
4. Rozbudowa sieci kanalizacyjnej w m-ci Dobrzelów                                2.10.2014
5. Rozbudowa oświetlenia ulicznego w m-ci Oleśnik                                2.10.2014
6. Rozbudowa oświetlenia ulicznego w m-ci Bukowa                                4.10.2014
7. Przebudowa drogi gminnej nr 101256E Niedyszyna-Postękalice   23.09.2014
8. Utworzenie wiejskiego centrum rekreacji i wypoczynku m-ci Postękalice   23.10.2014
9. Przebudowa drogi Niedyszyna-Zwierzchów      28.09.2014
10. Remont drogi wewnętrznej w m-ci Oleśnik        8.10.2014
11. Remont nawierzchni dróg utwardzonych na terenie gminy
 1) Dobiecin Kolonia
 2) Zalesna
 3) Janów
 4) Adamów
 5) Kałduny           8.11.2014
12. Rozbudowa oświetlenia ulicznego w m-ci Mokracz      8.10.2014
13. Budowa kanalizacji sanitarnej w Ludwikowie i Nowym Świecie-etap I   8.12.2014
14. Budowa kanalizacji sanitarnej w Dobrzelowie               26.12.2014
15. Rozbudowa sieci wodociągowej w m-ci Niedyszyna -
16. Rozbudowa sieci wodociągowej w m-ci Zdzieszulice Górne -
17. Przebudowa drogi wewnętrznej w m-ci Postękalice (dz. nr 1 obręb Postękalice, dz. nr 10 obręb Janina-Michałów) -
18. Przebudowa drogi 101260E w zakresie budowy chodnika w m-ci Oleśnik 
19. Remont przepustu w Łękawie 

W ostatnią niedzielę sierpnia w Do-
brzelowie odbyły się Dożynki Gminy 
Bełchatów. Doroczne Święto Plonów 
to doskonały sposób by podziękować 
za trudy pracy na roli. Z tej okazji Ka-
mil Ładziak, Wójt Gminy Bełchatów, 
wyróżnił aż 31 osób zajmujących się 
uprawą zbóż i hodowlą trzody.

Oprócz wyróżnień Wójta podczas dożynek 
wręczono też ministerialne odznaczenia dla 
zasłużonych rolników. Specjalne statuetki  
i listy gratulacyjne odebrało 10 osób; dodat-
kowo władze Gminy postanowiły uhonoro-
wać Sołtysów najdłużej sprawujących swoją 
funkcję. 

- Wyróżnienia dla rolników to sprawa oczy-
wista – mówił podczas ceremonii Kamil Ła-
dziak – Jako Wójt Gminy jestem dumny z ich 
osiągnięć; w ciągu roku mamy mało okazji 
by podziękować im za pracę. Z kolei statu-

etki dla sołtysów to sym-
boliczne podziękowania i 
zarazem sygnał, że pamię-
tamy i doceniamy ich zaan-
gażowanie. Sołtysi swoje 
obowiązki wykonują spo-
łecznie, są pośrednikiem 
między urzędem a miesz-
kańcami. Dziś wyróżniamy 
najstarszych stażem, ale 
na słowa uznania zasługu-
ją wszyscy.

Nagrody ministerialne 
odebrali: 
• Boruński Leszek – rolnik indywidualny, pro-
wadzący gospodarstwo rolne o powierzchni 
8 hektarów, specjalizujące się w produkcji 
roślinnej i hodowli bydła rzeźnego. 
• Góralski Grzegorz - prowadzi indywidual-
ne gospodarstwo ogólnorolne o powierzch-

ni 10 hektarów; zajmuje się produkcją zbóż, 
utrzymywaniem łąk oraz hodowlą byków.  
W gospodarstwie pracuje od 38 lat. 
• Grzejdziak Aneta - wspólnie z mężem pro-
wadzi gospodarstwo rolne o powierzchni 66 
hektarów specjalizujące się w produkcji ro-
ślinnej. 

Podziękowanie za plony

edycji – na przełomie grudnia/stycznia i oni 
powinni odebrać komputery. Skoro jest taka 
potrzeba, to dołożę wszelkich starań, aby 
Gmina mogła jeszcze raz skorzystać z tego 
programu. Pozostaje tylko cieszyć się, że za-
interesowanie jest tak duże, że zupełnie za 
darmo korzysta z tego 200 gospodarstw do-
mowych i że sprzęt trafił także do naszych 
szkół i wiejskich świetlic. 

R.K.: Na czym Gmina skoncentruje się obec-
nie?

K.Ł.: Poprawa stanu gminnych dróg to nasz 
priorytet. Gmina się rozwija, przybywa no-
wych mieszkańców, zwiększa się obciążenie 
dróg i nawierzchnie po prostu nie wytrzy-
mują. To problem, z którym boryka się każdy 
samorząd – czy to gmina, powiat czy wo-
jewództwo. Inwestycje drogowe to studnia 

bez dna, a pieniędzy na nie jest zwyczajnie 
za mało. Ale robimy co się da, by łatać i na-
prawiać ubytki. Harmonogram pozostałych 
prac i inwestycji prowadzonych w Gminie 
znajdziecie Państwo w tym numerze Nowin, 
zachęcam do lektury, która pozwoli naocznie 
przekonać się, że czas letniego wypoczynku 
pożegnaliśmy już dawno.

R.K.: Dziękuję za rozmowę. 
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• Iwańska Iwona - wspólnie z mężem pro-
wadzi gospodarstwo rolne o powierzchni 
30 hektarów specjalizujące się w produkcji 
zwierzęcej i roślinnej. 
• Jelonek Zdzisław - jest rolnikiem indywi-
dualnym prowadzącym gospodarstwo rolne 
o powierzchni 36 hektarów, specjalizującym 
się w hodowli trzody chlewnej i uprawie 
zbóż. 
• Kłos Roman - prowadzi gospodarstwo rol-
ne o powierzchni 44 hektarów specjalizują-
ce się w produkcji bydła i trzody chlewnej. 
• Paździej Tadeusz - od 40 lat jest rolnikiem 
indywidualnym prowadzącym gospodar-
stwo rolne o powierzchni 10 hektarów. Jest 
hodowcą koni i kóz; członek Okręgowego 
Związku Hodowców Koni w Łodzi oraz Pol-
skiego Związku Pszczelarskiego. 
• Romas Jerzy - rolnik indywidualny, pro-
wadzący gospodarstwo rolne o powierzchni 
15 hektarów, specjalizującym się w hodowli 
krów mlecznych. 
• Rusek Andrzej - jest rolnikiem indywidu-
alnym prowadzącym gospodarstwo rolne  
o powierzchni 36 hektarów, specjalizujące 
się w hodowli krów mlecznych.
• Ruszczyński Bogumił - prowadzi gospodar-
stwo rolne o powierzchni ok. 54 hektarów. 
Jest właścicielem 12 hektarów, resztę grun-
tów dzierżawi. Gospodarstwo specjalizuje 
się w produkcji zboża i hodowli bydła. 

Wójt Gminy Bełchatów, Kamil Ładziak 
oraz Rada Gminy Bełchatów zdecydowali  
o przyznaniu wyróżnień dla rolników, którzy 
zarówno wynikami produkcyjnymi osiągnię-
tymi w gospodarstwie jak i postawą spo-
łeczną wyróżniają się w swoim środowisku.                                                                               
W tej grupie mamy aż 20 osób: Grzegorz 
Adamusiak, Andrzej Bartos, Marek Bartos, 
Henryka i Lucjan Brzozowscy, Zygmunt Ha-
łeła, Andrzej Kępiński, Barbara i Grzesław 
Kilon, Zdzisław Kochański, Sławomir Kra-

kowiak, Joanna i Paweł Maksalon, Marcin 
Olszewski, Dariusz Osiciński, Jerzy Pszczół-
kowski, Krzysztof Rychlewski, Marzenna 
Skowrońska, Maria i Leszek Surgut, Piotr 
Szewczyk, Mariola Szymczyk, Jolanta i Sta-
nisław Warcholińscy oraz Andrzej Zawisza.                                                  
Z kolei wśród wyróżnionych sołtysów zna-
leźli się: Halina Bluszcz, Bożenna Jachimek, 
Dominik Karbowniczak, Janina Matusiak, 
Andrzej Mastalerz, Małgorzata Osicińska, 
Anna Paw, Bogdan Robak, Mieczysław Tu-
piec i Wiesława Zambrowicz.

Uroczystości dożynkowe rozpoczęła msza 
celebrowana przez duszpasterza rolników, 
Księdza Jarosława Leśniaka. Po nabożeń-
stwie delegacje sołeckie przekazały na ręce 
Wójta dożynkowe wieńce – wyjątkowej 
urody, kolorowe i okazałe, pozostawały na 
dożynkowym placu przez cały czas trwania 
Święta Plonów. Z podarkiem przybyła też 
delegacja dwóch największych pracodaw-

ców w regionie, bełchatowskiej kopalni  
i elektrowni. Eugeniusz Walus, Dyrektor 
Finansowo-Techniczny KWB Bełchatów, 
przekazał Wójtowi Ładziakowi kopię figury  
św. Barbary, z najlepszymi życzeniami dla 
Gminy i jej mieszkańców.

Gminne Centrum Kultury, organizator doży-
nek, zadbało o atrakcje – ciekawie zapowia-
dała się część artystyczna, gdzie obok Mo-
derato z Niedyszyny i Kurnosianek wystąpił 
prezentujący folklor zespół Ziemia Sędziejo-
wicka.  Zaraz po nich na scenie zobaczyć mo-
gliśmy Brathanki i rockową formację Credo, 
ze znanym z telewizyjnego serialu „W11” Se-
bastianem Wątrobą.  Wieczorem znakomity, 
ponad godzinny koncert dała Margaret, któ-
ra do Dobrzelowa przyjechała prosto z War-
szawy – dzień wcześniej swoim występem 
otwierała tak udane dla Polaków siatkarskie 
mistrzostwa świata.

- Dziękuję, że mimo kiepskiej pogody czeka-
liście na mnie – mówiła Margaret do fanów 
już ze sceny – Przygotowaliśmy dla was za 
to wyjątkową dawkę muzycznej energii, nie 
będziecie żałować!

Tegoroczne dożynki zakończył występ Mar-
cina Siegieńczuka z zespołu Toples. W przy-
szłym roku Gmina Bełchatów będzie go-
spodarzem Dożynek Powiatowych. Zgodnie  
z zapowiedzią odbędą się one w Augustyno-
wie.

Wójt Gminy Bełchatów, Kamil Ładziak oraz 
Rada Gminy serdecznie dziękują przedsię-
biorcom, którzy wsparli organizację tego-
rocznych Dożynek. To dzięki Państwa za-
angażowaniu, pomocy i hojności udało się 
zapewnić mieszkańcom Gminy Bełchatów 
wspaniałą zabawę i niezapomniane wraże-
nia. 
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 Centrum sportowo-rekreacyjne 
w Zawadowie już otwarte!

W Zawadowie oddano do użytku nowe 
centrum sportowo-rekreacyjne. Miesz-
kańcy Gminy Bełchatów otrzymali tam 
do dyspozycji trawiaste boisko do piłki 
nożnej, boisko do siatkówki o nawierzch-
ni piaskowej oraz zakątek z grillem, przy-
gotowany do organizowania sąsiedzkich 
spotkań. Całość kosztowała blisko 200 
tysięcy złotych. 

Prace nad obiektem podzielono na dwa eta-
py – w pierwszym wykonano wszelkie robo-
ty ziemne, ciągi komunikacyjne, ogrodzono 
teren, wykonano boiska i zamontowano pił-
kochwyty. Drugi etap zakładał prace konser-
wacyjne przy murawie; gminni piłkarze mu-
sieli cierpliwie poczekać, aż trawa osiągnie 
wymagany stopień wzrostu.

- To duże boisko o wymiarach 65 na 35 me-
trów, brakowało takiego obiektu w tej części 
Gminy – mówi Wójt Kamil Ładziak – Opraco-
wując koncepcję chcieliśmy jednak, by zna-
leźli tu coś dla siebie nie tylko miłośnicy piłki 
nożnej; stąd wydzielona część do „plażówki” 
i spory teren przeznaczony na pikniki, z gril-
lem i ławeczkami.

W sobotę, 13-go września obiekt oddano 
oficjalnie do użytku – na inaugurację zapla-
nowano mecz pomiędzy reprezentacjami Za-
wadowa i Urzędu Gminy Bełchatów. Mimo 
dobrej dyspozycji i połączonych sił Rady 
Gminy i pracowników Urzędu nie udało się 
osiągnąć zwycięstwa - w piłkarskim starciu 
lepsi okazali się gospodarze, pokonując re-
prezentację UGB aż 5-2.  

- W takich przypadkach mówi się zazwy-
czaj, że wynik nie ma znaczenia – tłumaczył 
Radny Mariusz Stanowski, bramkarz druży-
ny UGB – I rzeczywiście, choć przegraliśmy 
to atmosfera była tu znakomita. Cieszę się,  
że z zaproszenia skorzystało tak wielu miesz-
kańców Zawadowa i okolic. To dowodzi,  
że brakowało nam tu zaplecza sportowego 
i z pewnością ten obiekt nie będzie świecił 
pustkami.

Po meczu zorganizowano konkurs rzutów 
karnych dla najmłodszych – wszyscy uczest-
nicy otrzymali upominki przygotowane przez 
Urząd Gminy. Sobotnia inauguracja nowego 
obiektu sportowego zakończyła się sąsiedz-
kim piknikiem i dyskoteką w pobliskiej sali 
gościnnej OSP Zawadów.

Poświęcenia boiska w Zawadowie dokonał Ksiądz Proboszcz Mirosław Simka

Tym razem Wójt bramki nie strzelił - reprezentacja UGB poległa 2-5

Grających dopingowała liczna grupa mieszkańców Zawadowa
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Kapliczka w Kałdunach
 jak nowa

Pod koniec sierpnia w Kałdunach odbył 
się piknik sołecki, zorganizowany z oka-
zji 10 rocznicy odnowienia miejscowej 
kapliczki. Z okazji do spotkania i pożeg-
nania wakacji  skorzystało wielu miesz-
kańców.

Nie było to jednak takie oczywiste, bo po-
goda robiła wszystko, by popsuć zabawę. 
Chwilami trzeba było przed deszczem kryć 
się w namiocie. Mimo to nikt nie narzekał, 
humory dopisywały i biesiadę zaliczyć moż-
na do udanych.

- Jesteśmy przygotowani na różne sytuacje 
i nawet deszcz nam nie przeszkodzi – mó-
wił Sołtys Mariusz Wolak – Nasze gospo-
dynie zadbały o to, by  stoły nie stały puste,  
w planach jest ognisko i zabawa taneczna  
z dj’em!.
 
Okazją do spotkania była rocznica odnowie-
nia miejscowej kapliczki. Mieszkańcy Kałdun 
doskonale pamiętają czas sprzed minionej 
dekady i zaangażowanie kilku osób, dzięki 
którym ta kapliczka powstała.

- Zawsze byliśmy „ogonem” Gminy, nigdy się 
tutaj nic nie działo – mówi mieszkaniec Kał-
dun, Stefan Sokołowski – Teraz nasza wieś 
zmienia się na lepsze. 10 lat temu w miejscu 
kapliczki był drewniany krzyż, później udało 

Na mszę przy kapliczce w Kałdunach prosto z pielgrzymki  
na Jasną Górę przyjechał Ksiądz Zbigniew Zgoda

się postawić mały postument z metalowym 
krzyżem. Dzięki zaangażowaniu mieszkań-
ców i Księdza Krakowiaka udało się zebrać 
pieniądze i wybudować całkiem nową, oka-
załą.

Dziś kapliczka została gruntownie odnawia-
na, kilka dni po pikniku odprawiono przy niej 
nabożeństwo, które zgromadziło wiele osób. 
Mszę celebrował Ksiądz Prałat Zbigniew Zgo-
da, który specjalnie na tę okazję przerwał 

pielgrzymkę do Częstochowy i przyjechał  
do Kałdun na kilka godzin.

Ostatnie dni pokazały, że mieszkańcy Kałdun 
tworzą zgraną społeczność. Połączono tu 
przyjemne z pożytecznym – rocznica odno-
wienia kapliczki posłużyła za pretekst do są-
siedzkiego pikniku. Przy okazji nowego bla-
sku dostała i sama kapliczka. Gratulujemy 
inicjatywy i czekamy na kolejne pomysły!  

Od Małoletności do Pełnoletności
     W Gminie Bełchatów powstał nowy zwyczaj, 
upamiętniający jubileusz 18 rocznicy urodzin, 
połączony z odbiorem pierwszego dowodu 
osobistego. 12 września Wójt Gminy Bełcha-
tów uroczyście przyjął pełnoletnich mieszkań-
ców Gminy w poczet pełnoprawnych obywate-
li Rzeczpospolitej Polskiej. 

Kamil Ładziak wszystkim jubilatom z okazji 
ukończenia 18 lat życzył znalezienia wymarzonej 
pracy, spotkania prawdziwych przyjaciół i osiąg-

nięcia szerokich możliwości, a także 
stawiania czoła przyszłości z nadzieją 
i odwagą.                     

 Obecni na spotkaniu mieszkańcy 
Gminy Bełchatów to zdolni, młodzi 
ludzie z ciekawymi pasjami; są wśród 
nich działacze społeczni, angażują-
cy się w życie lokalnej społeczności. 
Warto już dziś zauważyć tych którzy  
w przyszłości mogą kreować życie spo-
łeczno-gospodarcze naszej Wspólnoty 
Samorządowej. W tym roku jeszcze 
kilkadziesiąt osób dorosłych z Gmi-
ny Bełchatów odbierze swoje pierw-
sze dowody osobiste, będące prze-
pustką do podejmowania czynności 
prawnych w Rzeczpospolitej Polskiej 
oraz biletem do przekraczania granic 
państw Unii Europejskiej.

Spotkanie z 18-latkmi było też okazją do poznania oczekiwań  
młodych mieszkańców Gminy

Dowód odebrany, były także  
urodzinowe życzenia od Wójta
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Bez medali na wojewódzkich zawodach strażackich

OSP Niedyszyna powtórzyła osiągnięcia z ostatnich zawodów wojewódzkich

14 września w Moszczenicy na stadionie Włók-
niarza odbyły się IV Wojewódzkie Zawody 
Sportowo-Pożarnicze Ochotniczych Straży Po-
żarnych. Gminę Bełchatów reprezentowały 
tam druhny z Niedyszyny i druhowie z Dobrze-
lowa – niestety, występów obu ekip nie zaliczy-
my do udanych. 

Zawody odbyły się w dwóch grupach:
„C” – kobiece drużyny pożarnicze, gdzie starto-
wało 19 drużyn, 
„A” – męskie drużyny pożarnicze, tu wystarto-
wały 23 drużyny. 
Powiat bełchatowski na  zawodach reprezento-
wały w Grupie „C” OSP Niedyszyna (Gmina Beł-
chatów) i w Grupie „A” OSP Dobrzelów (Gmina 
Bełchatów); aby wystartować w tych zawodach 
obie jednostki w swoich grupach musiały przejść 
dwa szczeble eliminacji, tj. wygrać zawody gmin-
ne i powiatowe. 

Na łączny wynik zawodów składała się sztafeta 
pożarnicza 7x50m i ćwiczenie bojowe.  OSP Nie-
dyszyna uzyskała 141,41 pkt. i zajęła 10 miejsce 
(sztafeta 74,32 pkt., ćwiczenie bojowe 62,09 + 5 
pkt. karnych = 67,09 pkt.)  Z kolei OSP Dobrzelów 
zakończyła rywalizację na 12 miejscu, zdobywa-
jąc 109,07 pkt. (sztafeta 58,11 pkt., ćwiczenie 
bojowe 35,96 + 15 pkt. karnych = 50,96 pkt.)

Nasze dziewczęta  po sztafecie pożarniczej mia-
ły duże apetyty, gdyż do pudła brakowało im 
zaledwie 4 sekundy. Był to czas do odrobienia  
w ćwiczeniu bojowym lecz przez złośliwość rze-
czy martwych (przewrotka rozdzielacza), dziew-
czyny straciły jakieś 5 sekund i dostały jeszcze 
5 punktów karnych, co dało ostatecznie 10 
miejsce. Było to powtórzenie wyniku sprzed 4 
lat,  gdzie też zawody kończyły na tej pozycji. 

Ta sytuacja z pewnością zmotywuje dziewczyny  
z jednostki w Niedyszynie do jeszcze większej 
pracy i poprawienia wyniku przy najbliższej oka-
zji. Również druhowie z Dobrzelowa nie ustrzegli 
się punktów karnych i mimo złożonych oficjal-
nych protestów nie udało im się przekonać ob-
sady sędziowskiej do zmiany końcowej oceny.

 
Odbiór odpadów wielkogabarytowych – wystawka

Urząd Gminy Bełchatów informuje, że w dniach 27 - 30.10.2014 r. od godziny 6.00 na terenie Gminy Bełchatów odbędzie się bezpłatny 
odbiór odpadów wielkogabarytowych od właścicieli prywatnych posesji. Odpady będą odbierane sprzed posesji według następującego 
harmonogramu:

27.10.2014 r.    28.10.2014 r.    29.10.2014 r.    30.10.2014 r.
Wygoda
Podwody Kolonia
Wola Kruszyńska
Podwody
Apolinów
Anastazów
Adamów
Mikorzyce
Józefów
Ławy
Kałduny
Zawady
Helenów
Dobrzelów

Huta
Wielopole
Myszaki
Niedyszyna
Dobiecin Kolonia 
Zwierzchów
Postękalice
Dobiecin
Korczew
Janina
Mokracz
Wiktorów
Zdzieszulice Górne 

Wola Mikorska
Zalesna
Domiechowice
Emilin
Ludwików
Nowy Świat
Kurnos Pierwszy
Borki
Kurnos Drugi
Oleśnik
Rząsawa
Księży Młyn
Poręby

Kalisko
Łękawa
Kąsie
Zawadów
Zawały
Wólka Łękawska
Bugaj
Mazury
Augustynów
Bukowa
Janów
Kielchinów
Zdzieszulice Dolne

MIEJSCOWOŚCI  ZOSTAŁY  UŁOŻONE  WEDŁUG  
KOLEJNOŚCI  PRZEJAZDU.

Odpady powstające w gospodarstwie domo-
wym o rozmiarach wielkogabarytowych należy 
wystawić przed posesję do utwardzonej, pub-
licznej drogi dojazdowej.
W ramach wystawki odbierane będą:
• radia, telewizory, monitory oraz inny sprzęt 
RTV,
• lodówki, pralki, kuchenki, odkurzacze oraz 
inny sprzęt AGD,
• opony z samochodów osobowych ( do rozmia-
ru 1250x400 mm)
• złom metalowy – rynny, rury, blachy, piece,
• dywany, wykładziny, meble,
• duże opakowania z tworzyw sztucznych bez 

zawartości – beczki, skrzynki, wiadra,
• elementy stolarki – listwy, deski, płyty wióro-
we, drzwi, okna,
• odpady zielone – powiązane gałęzie z drzew  
i krzewów,
• baterie i akumulatory.
Jako odpady wielkogabarytowe nie są trakto-
wane i nie będą odbierane:
• odpady poremontowe i budowlane: gruz, 
płytki, cegła, kamienie,
• odpady tekstylne: odzież, obuwie, tkaniny wy-
stroju wnętrz (firany, zasłony, narzuty, koce),
• szkło w żadnej postaci,
• duże opakowania z tworzyw sztucznych  
po odpadach niebezpiecznych: farbach, lakie-
rach i rozpuszczalnikach,
• odpady powstające w ramach prowadzonej 

działalności gospodarczej,
• odpady zawierające azbest – eternit.

UWAGA !!! 
Odpady należy wystawić przed posesję do dro-
gi dojazdowej. Czas przeznaczony przez obsłu-
gującego na obsługę odbioru odpadów obej-
muje: czas załadunku, przejazd i transport oraz 
czas rozładunków dla wszystkich wymienionych  
w danym dniu ulic.  Mieszkańcom, którzy nie 
wystawią odpadów przed posesję do godziny 
6:00 rano w wyznaczonym dniu nie gwarantuje-
my ich odbioru – samochody nie będą zawraca-
ne z trasy przejazdu na indywidualne zgłoszenie. 
Objazd wymienionymi ulicami jest jednokrotny. 
Szczegółowe informacje można uzyskać pod nu-
merem tel. 44 632 39 00.
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Muzyczna podróż w Łękawie
W kościele Narodzenia Najświętszej Maryi 
Panny w Łękawie odbył się koncert muzyki 
organowej i kameralnej. W programie me-
lomani odnaleźć mogli utwory Mozarta, Ba-
cha czy Vivaldiego. Na organach grał Jakub 
Garbacz, na flecie towarzyszyła mu Joanna 
Woszczyk-Garbacz. 

To już druga edycja spotkania z muzyką 
kameralną, jakie ma miejsce w Łękawie.  
W ubiegłym roku perły muzyki sakralnej pre-
zentowała pianista Ewa Sawoszczuk, której 
akompaniowała skrzypaczka, Sara Kandel-
szajn. Była to też pierwsza okazja, by usły-
szeć w pełnej krasie nowe organy, zakupione 
do kościoła w Łękawie dzięki dotacji Gminy 
Bełchatów.
- Instrument zdał egzamin, publiczność cie-
pło przyjmowała wykonywany materiał – 
mówi Anna Kamieniak, Dyrektor Gminnego 
Centrum Kultury – Już wtedy chcieliśmy, by 
takich muzycznych spotkań było dużo wię-
cej.
Małżeństwo Joanny i Jakuba Garbaczów  
z muzyką związane jest od dawna. Joan-
na Woszczyk-Garbacz to laureatka wielu 
międzynarodowych konkursów, zawodowo 
związana jest z łódzką Akademią Muzyczną 

i Filharmonią im. Artura Rubinsteina. Jakub 
Garbacz to organista, producent muzyczny  
i realizator dźwięku. Małżeństwo zaprezen-
towało w Łękawie melodie barokowe. 
- To niezwykłe i bardzo cenne, że w tak ma-
łej miejscowości organizowane są spotkania 
muzyczne – mówił Jakub Garbcza, którego 
na co dzień usłyszeć można w łódzkiej Archi-
katedrze – Mogę tylko pogratulować wła-
dzom Gminy i mieszkańcom takich inicjatyw. 

Mamy nadzieję, że będziemy mogli tu jesz-
cze wystąpić z nowym materiałem.  

Kolejna edycja spotkań z muzyka kameral-
ną i organową zaplanowana jest na przyszły 
rok, ale jest duża szansa, by jeszcze tej zimy 
w Łękawie odbył się koncert kolęd. Z takim 
pomysłem wystąpił Ksiądz Proboszcz Miro-
sław Simka – trzymamy kciuki i czekamy na 
zaproszenie.

Koncert organowy zgromadził wielu miłośników muzyki

Joanna i Jakub Garbaczowie występ poprzedzili krótką opowieścią o muzyce dawnych epok

Zachęcamy do skorzystania z Karty Du-
żej Rodziny, która przysługuje rodzinom  
z przynajmniej trójką dzieci, niezależnie od 
dochodu. Karta jest wydawana bezpłatnie 
każdemu członkowi rodziny. Rodzice mogą 
korzystać z karty dożywotnio, dzieci – do 18 
roku życia lub do ukończenia nauki, maksy-
malnie do osiągnięcia 25 lat. Osoby niepeł-
nosprawne otrzymują kartę na czas trwania 
orzeczenia o niepełnosprawności.

Karta oferuje system zniżek oraz dodatko-
wych uprawnień. Jej posiadacze będą mieli 
możliwość korzystania z katalogu oferty kul-

turalnej, rekreacyjnej czy transportowej na 
terenie całego kraju.

Zniżki mogą oferować nie tylko instytucje 
publiczne, ale również przedsiębiorcy pry-
watni. Przystępując do programu zyskują 
prawo do posługiwania się znakiem „Tu ho-
norujemy Ogólnopolską Kartę Dużej Rodzi-
ny”. Lista miejsc i wysokość zniżek jest do-
stępna  na stronie internetowej rodzina.gov.
pl i jest aktualizowana na bieżąco.

Więcej informacji udziela na temat Karty 
Dużej Rodziny oraz wnioski o wydanie Kar-

ty Dużej Rodziny wydaje i przyjmuje Gminny 
Ośrodek Pomocy Społęcznej w Bełchatowie, 
ul. Kościuszki 13, parter, pokój nr 10.

Karta Dużej Rodziny
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 Lubię to miejsce, bo...
W 2013 roku Gmina Bełchatów otrzymała za-
szczytny tytuł Gminy Fair Play – to wyróżnienie, 
z którego możemy być wyjątkowo dumni. Tytuł 
samorządu przyjaznego mieszkańcom i wspie-
rającego przedsiębiorczość cieszy szczególnie, 
jest bowiem potwierdzeniem, że wypracowa-
liśmy dobre procedury oraz przejrzyste relacje  
z przedsiębiorcami i lokalną społecznością. 

W krótkim czasie udało nam się wprowadzić zmia-
ny w wewnętrznej organizacji pracy Urzędu Gmi-
ny, tak by standardy obsługi zainteresowanych 
osób nie budziły żadnych zastrzeżeń. Ta nowa 
jakość została przez Państwa dostrzeżona i doce-
niona, czego potwierdzeniem jest właśnie tytuł 
Gminy Fair Play. Ten laur, z wielką przyjemnośćią  
i nieskrywaną dumą, Kamil Ładziak odebrał  
w gronie innych wyróżnionych samorządowców 
w grudniu 2013 roku.

Nie boimy się poddać konkursowej ocenie i sta-
nąć w szranki z innymi Gminami. Stwarzamy 
dobre warunki do lokowania biznesu i inwe-
stycji, dbamy o dobre warunki do zamieszkania  
w Gminie. Ludzie, historia i kultura stanowią 
dla nas podstawowe wartości, przeciwdziałamy 
wykluczeniu cyfrowemu. Szanujemy tradycję 
ale też i z nadzieją, dobrym pomysłem wcho-
dzimy w przyszłość. Dlatego Gmina Bełchatów 
zasługuje zarówno na godło „Gminy Fair Play” 
jak i „Przyjazna Polska” -  Gmina Bełchatów jest 
takim miejscem, co potwierdzają w rozmowie  
z Robertem Kornackim przedsiębiorcy z naszego 
terenu. Zapraszamy do lektury!

 „Dajcie spokój, przecież ja nie 
robię nic specjalnego…”

- mówi Dominik Marczak, właściciel zakładu 
przetwórstwa mięsnego z Dobrzelowa i pierw-
szy „Szlachetny Przedsiębiorca Gminy Bełcha-
tów” ...

RK: Panie Dominiku minęło niemal ćwierć wieku 
odkąd poznaliśmy smak Pana wędlin. Pamięta 
Pan początki?

Dominik Marczak: Było ciężko, niejedną noc za-
rwałem doglądając pracy w zakładzie. Budowa-
liśmy wszystko od podstaw i powoli, i tak rok po 
roku udawało się osiągnąć pozycję, którą mo-
żemy pochwalić się dzisiaj. Ale i teraz na brak 
pracy nie mogę narzekać, bo przedsiębiorstwo 
zatrudnia ponad pięćdziesiąt osób, obsługujemy 
wiele punktów handlowych, to skomplikowana 
logistyka, trzeba tego wszystkiego dopilnować! 

RK.: Może Pan liczyć na pomoc rodziny?

DM.: Oczywiście, zresztą od początku zakła-
dałem, że będzie to rodzinny biznes. Wspiera-
ją mnie w pracy żona i dzieci, to nieoceniona 
pomoc, bo nasze wyroby dostępne są nie tylko  
w kraju; eksportujemy je także do Anglii i Szwe-
cji.  Wciąż łapię się na tym, że mamy coraz mniej 
czasu dla siebie. Niestety, takie są koszty pro-
wadzenia dużej firmy. Obowiązkami mogę spo-
kojnie obdzielić wiele osób, ale nie ukrywam,  
że osobiście lubię mieć wszystko pod kontrolą.

RK.: Pan chyba lubi się dzielić nie tylko obowiąz-
kami? Dwa lata temu  został Pan pierwszym, 
honorowym Szlachetnym Przedsiębiorcą Gminy 
Bełchatów. Taki tytuł co rok trafia do tych miesz-
kańców naszej Gminy, którzy prowadząc swoją 
działalność gospodarczą są otwarci na potrzeby 
lokalnej społeczności.

DM.: To było niezwykle miłe i zaskakujące. Sym-
boliczna, grawerowana szabla, która otrzy-
małem wtedy od Wójta Kamila Ładziaka leży 
w moim gabinecie, na honorowym miejscu.  
A odpowiadając na pytanie: ja na pewno jestem 
rygorystyczny, bo bez tego zakład by nie istniał, 
ale jednocześnie staram się dać coś od siebie lu-
dziom. Pochodzę stąd, więc potrzeby sąsiadów 
nie są mi obce. Zakład znajduje się na terenie 
wiejskim, zatrudniam mieszkańców naszej Gmi-
ny, z lokalną społecznością spotykam się na co 
dzień. Rozmawiamy, i to daje mi wiedzę o po-
trzebach tych ludzi. Pomagam kiedy tylko mogę, 
to nic specjalnego, tak robi wielu przedsiębior-
ców.

RK.: Znajduje Pan czas na własne przyjemności? 
Jak najlepiej odpocząć po ciężkim dniu?

DM.: Moją pasją jest myślistwo. To zajęcie przy-
nosi wiele satysfakcji, a przede wszystkim mnie 
wycisza. Drugą z kolei są motocykle - staram się 
wykorzystywać każdy ładny dzień by móc pojeź-
dzić na motorze. Jazda samochodem to nie to 
co motocyklowe podróże. Z drugiej strony, sama 
praca również jest dla mnie przyjemnością. Ge-
neralnie nic nie przynosi mi takiej satysfakcji jak 
szukanie możliwości rozwoju, modernizacji, op-
tymalizacji pracy zakładu. Ciągłe tworzenie cze-
goś nowego jest dla mnie podstawą w biznesie. 
Najgorszym natomiast co może człowieka spot-
kać – to osiąść na laurach i uważać, że osiągnęło 
się już wszystko.

RK.: Dziękuję za rozmowę.

„Opuściłem Kraków na rzecz gmi-
ny Bełchatów, nie żałuję...”

Najważniejszy w biznesie dzisiaj jest człowiek. 
W Gminie Bełchatów spotkałem się z przychyl-
nością władz i zaangażowaniem mieszkańców 
– mówi właściciel kopalni kruszywa z Bukowej, 
Mirosław Milewski.

RK.: Do tej pory nazwisko Milewski kojarzyło się 
w całym kraju ze znakomitą stolarką otworową, 
co spowodowało, że zainteresował się Pan wy-
dobyciem kruszywa?

Mirosław Milewski: Rzeczywiście, nasze ro-
dzinne przedsięwzięcie, czyli produkcja stolarki 
otworowej zbiera pochlebne opinie. Specjali-
zujemy się w zleceniach dla budowli zabytko-
wych – pałaców, zamków, dworów szlacheckich  
i muszę przyznać, że udało nam się tu wypraco-
wać solidną markę. Kopalnia w Bukowej  to po 
prostu kolejny krok na drodze naszego rozwoju. 
Otrzymaliśmy koncesję na wydobycie kruszywa 
do roku 2022, w tej chwili „dopinamy” kwestię 
finansowania. I mówiąc żartem – może już nie-
bawem okolice Bełchatowa znane będą nie tyl-
ko z wydobycia węgla brunatnego, ale i z naszej, 
mniejszej kopalni...

RK.: Nie żal było opuszczać Krakowa? Zamienił 
Pan europejską metropolię na małą wioskę...

MM.: Dzisiaj w biznesie najważniejszy jest czło-
wiek. W Gminie Bełchatów spotkałem się z przy-
chylnością władz i zaangażowaniem lokalnej 
społeczności. Bardzo długo trwało spełnienie 
wszelkich wymogów na szczeblu centralnym, 
bo uzyskanie koncesji i pozwoleń na wydoby-
cie kruszywa nie jest wcale łatwe. Samorząd 
Gminy bardzo mi w tym pomógł; swoją spółkę 
Vicargo zarejestrowałem początkowo w Krako-
wie ze względów prestiżowych, wizerunkowych. 
Było to ważne na etapie planowania inwestycji, 
jednak teraz kiedy kopalnia już działa, naszym 
adresem jest Bukowa 35 w Gminie Bełchatów. 
Muszę to podkreślić, bo współpracowałem już 
z samorządami wielu rejonów, ale tak sprzyja-
jącej atmosfery dla przedsiębiorców jak tu, nie 
spotkałem nigdzie. 

RK.: Miło to słyszeć, ale mogę zrewanżować się 
podobnym stwierdzeniem – samorząd Gminy 
Bełchatów serdecznie dziękuje za pomoc przy 
organizacji wielu przedsięwzięć dla naszych 
mieszkańców...

MM.: Mamy 22 hektary terenów przeznaczo-
nych na wydobycie, docelowo damy pracę 20-30 
osobom, ale już teraz wychodzimy z założenia, 
że prowadzenie biznesu nie polega wyłącznie na 
zarabianiu, ludziom trzeba też coś dać od siebie. 
Tak pojmuję społeczną odpowiedzialność i zgod-
nie z taką zasadą wspieramy i będziemy wspie-
rać, czy to jako „Okna Milewski” czy kopalnia 
Vicargo, wszelkie prospołeczne inicjatywy Wój-
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ta Kamila Ładziaka. Stan konta jest ważny ale 
tylko wtedy, kiedy pozwala się dzielić z innymi. 
Jestem za tym, żeby przedsiębiorcy lokalizowali 
tu swoją działalność, tu płacili podatki i tu da-
wali zatrudnienie. Gmina Bełchatów w mojej 
ocenie to gmina sukcesu, a z sukcesem łatwiej 
iść w parze. 

RK.: Za Pana przykładem pójdą kolejni przedsię-
biorcy?

MM.: Gorąco do tego namawiam, w tej Gmi-
nie jest dobra atmosfera do inwestowania. Ale 
przede wszystkim to idealne miejsce na mapie 
kraju – w pobliżu dużych tras komunikacyjnych, 
w niedalekiej odległości od Łodzi i lotniska. 

RK.: Jak wygląda praca kopalni kruszywa? Pytam 
o to, bo znając Pana rodzinne tradycje wiem,  
że ekologia jest dla rodziny Milewskich niezwy-
kle ważna.

MM.: Rozpoczynamy od wydobycia pospółki, 
po paru miesiącach będziemy mogli przepro-
wadzać sortowanie kruszywa na różne frakcje,  
a w przyszłym roku postaramy się o wprowadze-
nie węzła betoniarskiego. W planach są jeszcze 
półprodukty dotyczące budownictwa drogowe-
go typu kostka brukowa, krawężniki, a nawet 
elementy ochrony przeciwpowodziowej, takie 
jak minifalochrony gwiezdne i iglaste. Ekologia 
rzeczywiście jest dla mnie ważna, pochodzę z ro-
dziny przyrodników, kontakt z naturą od zawsze 
odgrywał dużą rolę. Tam, gdzie będzie to moż-
liwe, postawimy na energię odnawialną, będę 
tu starał się zastosować rozwiązania fotowol-
taiczne. Warto też wspomnieć, że na obrzeżach 
kopalni pozostawiliśmy pas terenu, na którym 
chcemy stworzyć enklawy zieleni – będą z niej 
mogli korzystać wędkarze, kajakarze. Do ich 
dyspozycji oddane zostaną domki kempingowe, 
chciałbym żeby korzystały z tego całe rodziny.

RK.: Ważne jest nie tylko wydobycie, ale współ-
granie z przyrodą?

MM.: Mój ojciec był leśnikiem, dziadek posiadał 
tartak, ja to „zielone myślenie” odziedziczyłem  
w genach. Chce teren w Bukowej zagospodaro-
wać w sposób etyczny, czysty, przyjazny dla śro-
dowiska – tak, żeby mieszkańcy Gminy i okolic 
mogli tam nie tylko pracować, ale i wypoczy-
wać.

RK.: Pan ma czas na wypoczynek?

MM.: Trudno mi na to pytanie odpowiedzieć... 
Mną kieruje pasja i to ona daje mi energię do 
działania. Czy to przy produkcji stolarki otworo-
wej, czy teraz przy kopalni zawsze stawiam sobie 
wyżej poprzeczkę i cieszę się, kiedy te starania 
są odnotowywane i dostrzegane przez klientów. 
Człowiek powinien coś po sobie pozostawić, coś 
dać innym – ja taki jestem i to mnie napędza. 
Parafrazując powiedzenie o gęsiach – Polacy 
swój rozum mają, powinniśmy się jednoczyć, 
wspierać swoje produkty, naszych wytwórców  
i wspólnymi siłami budować przyszłość. 

RK.: Dziękuję za rozmowę.

W poprzednim numerze Nowin poda-
liśmy niepełną klasyfikację końcową 
pierwszych Mistrzostw Gminy Bełcha-
tów w Grillowaniu „NieNaŻarty”. 

Z naszego zestawienia niefortunnie wypadła 
reprezentacja Podwód, która zajęła przecież 
ex aequo III miejsce z drużyną ze  Zdzieszulic 
Górnych. 

Amatorów grillowania przepraszamy i życzy-
my powodzenia w kolejnej, przyszłorocznej 
edycji tej imprezy.

Jeszcze o grillowaniu

Podwody - to ta reprezentacja wygrała inau-
gurację Mistrzostw i finiszowała na 3 miejscu

Dostojni małżonkowie Regina i Jan Dola-
ta z Bukowej w sierpniu  obchodzili swo-
je złote gody.  Nadane przez Prezyden-
ta Rzeczypospolitej Polskiej Medale za 
Długoletnie Pożycie Małżeńskie wręczył 
Wójt Gminy Bełchatów Kamil Ładziak. 
Po uhonorowaniu odznaczeniami, złota 
para odbierała serdeczne winszowania 
i pamiątkowe upominki od Wójta  oraz 
delegacji z Urzędu Stanu Cywilnego.

Przeszło 50 lat temu zapoznali się na zabawie 
w Janowie - ona zgrabna, ładnie tańcząca, 
spodobała się Panu Janowi, który poprosił 
Panią Reginę do tańca i tak – jak wspomina-
ją - wpatrzeni w siebie przetańczyli całą noc. 
Wraz z rozkwitem wiosny zakwitła wielka mi-
łość, która połączyła ich na zawsze, słowami 
przysięgi małżeńskiej złożonej w słoneczny 
letni dzień w Parafialnym Kościele w Bogda-
nowie. Jak zgodnie przyznaj, od dnia ślubu 
aż po dziś dzień „przyświeca im słoneczko 
rozgrzewając ich małżeńską miłość”. Według 
jubilatów receptą na udany związek jest: mi-
łość, zaufanie, szacunek, przebaczenie, wza-

50 lat szczęśliwej drogi małżeńskiej 
Państwa Reginy i Jana Dolatów

jemna tolerancja, poczucie humoru. W ich 
idealnym związku nigdy nie było cichych dni, 
bo  trafiające się małe sprzeczki szybko roz-
ładowywali żartami i uśmiechem. Natomiast 
sprawdzonym sposobem na ubarwienie co-
dziennej monotonii jest realizacja własnego 
hobby. Kiedy mąż zajmuje się hodowlą gołę-
bi pocztowych, to żona wykonuje misterne 
robótki ręczne i szyje zmyślne kreacje. Pasje 
życiowe zmieniają ich dobre małżeństwo      
w  jeszcze lepsze związek, który nigdy nie 
jest nudny. 

Owocem miłości małżeńskiej jest syn Dariusz. 
Państwo Dolata doczekali się także wnuczki 
i wnuka oraz dwuletniej prawnuczki. Mała 
Alicja jest  oczkiem w głowie pradziadków, 
którzy chętnie się nią opiekują. Współmał-
żonkowie, jak ich dzieci zawsze pamiętają  
o domowych uroczystościach radośnie 
przeżywanych w gronie rodziny. Wzajem-
ne bliskie relacje umacniają  więzi, które są  
nierozerwalne i trwałe. Seniorzy  dzielą się  
z następnymi pokoleniami bogatym do-
świadczeniem życiowym oraz tradycją  
a młodsze pokolenia dają powody do rado-
ści i dumy.
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systemów grzewczych na terenie obiektów 
biurowych i produkcyjnych, odzysk i ponow-
ne wykorzystanie odpadów powstających  
w procesach produkcyjnych. 

Red.: A co z oprocentowaniem, okresem 
spłaty? Czy przedsiębiorca może liczyć na 
korzystne warunki, które zachęcą go do za-
ciągnięcia takiego zobowiązania?

ZS.: Jak najbardziej. Udzielane pożyczki są  
w tej chwili  oprocentowane na poziomie 2,5 
% w stosunku rocznym. Jeśli chodzi o okres 
spłaty to przedsiębiorca ma możliwość spła-
cenia jej w okresie do 10 lat. Należy również 
pamiętać i na to uczulam wszystkich naszych 
Wnioskodawców, iż udzielane przez Fundu-
szu wsparcie ze środków publicznych musi 
być należycie zabezpieczone. 

Red.: Mówił Pan także o możliwości umorze-
nia pożyczki? Jakie są realia?

ZS.: Tak, jak wspomniałem wcześniej, po-
życzka może być w części umorzona. Znaczy 
to de facto, że przedsiębiorca otrzymuje od 
Funduszu dotację.  Zgodnie z obowiązujący-
mi w tej chwili w Funduszu zasadami, w nie-
których przypadkach, przedsiębiorca może 
liczyć na umorzenie nawet w wysokości do 
50% wypłaconej kwoty pożyczki. Oczywiście 
wszystko zależy jeszcze od rodzaju pożyczki  
i od wywiązywania się Beneficjenta z posta-
nowień umowy, jaką zawarł z Funduszem. 
Mam tu na myśli m.in. terminową realiza-
cję zadania, osiągnięcie założonych efektów 
ekologicznych i rzeczowych. 

Red.: Wybiegając nieco w przyszłość, proszę 
powiedzieć -  na jakie zadania przedsiębior-
cy z terenu województwa łódzkiego będą 
mogli w najbliższym czasie uzyskać najwię-
cej dofinansowania?

ZS.: Zarząd Funduszu będzie kładł największy 
nacisk na innowacyjne rozwiązania związa-
ne m.in. z ochroną powietrza, gospodarką 
wodno-ściekową czy gospodarką odpada-
mi. Lista możliwości, na które przedsiębiorcy 
mogą starać o dofinansowanie jest napraw-
dę długa. Dlatego każdego przedsiębiorcę 
zachęcam do zapoznania się z naszą ofertą 
i do złożenia wniosku. Jest ona dostępna na 
naszej stronie internetowej www.zainwe-
stujwekologie.pl oraz w siedzibie Funduszu 
w Łodzi przy ul Łąkowej 11. Pewne jest to, 
że Zarządowi Funduszu zależy na wspiera-
niu rozwoju tych przedsiębiorców, którzy 
wprowadzają proekologiczne rozwiązania  
w swoich firmach. Musimy przecież pamiętać,  
że nie ma zrównoważonego rozwoju bez 
dbałości o środowisko naturalne. Ekologia 
to dobra inwestycja w przyszłość.

 
OCHRONA ŚRODOWISKA 

WFOŚiGW w Łodzi wspiera „zielone inwe-
stycje” realizowane przez przedsiębior-

ców z terenu województwa łódzkiego

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi od 
ponad 20 lat skutecznie wspiera za-
dania mające na celu ochronę środo-
wiska naturalnego w województwie 
łódzkim, w tym w gminie Bełchatów. 
Oferta finansowa Funduszu jest cały 
czas poszerzana i udoskonalana tak, 
aby sprostać oczekiwaniom różnych 
grup potencjalnych Beneficjentów  - 
mówi Zbigniew Stasiak, zastępca Pre-
zesa Zarządu WFOŚiGW w Łodzi.

Redakcja: Od kilku lat zasiada Pan w Zarzą-
dzie Funduszu, sprawując bezpośredni nad-
zór m.in. nad Zespołem ds. Funduszy Unii 
Europejskiej. Proszę powiedzieć, dlaczego 
Pana zdaniem pozyskanie środków z Fundu-
szu cieszy się tak dużym zainteresowaniem 
przedsiębiorców?

Zbigniew Stasiak: Zarząd Funduszu stara 
się, w miarę możliwości finansowych,  stale 
wprowadzać zmiany w zasadach udzielania 
dofinansowania, upraszczać obowiązują-
ce reguły i procedury  oraz  uatrakcyjniać 
preferencyjny charakter udzielanej pomocy 
finansowej, tak aby była ona jak najlepiej 
dopasowana do potrzeb naszych potencjal-
nych Beneficjentów. Generalną zasadą pro-
wadzenia wszelkiej działalności gospodar-
czej jest optymalizacja jej kosztów również  
w zakresie kosztu kapitału pozyskiwanego 
na realizowane przedsięwzięcia inwesty-
cyjne. Ci spośród przedsiębiorców, którzy 
realizują zadania dodatnio oddziałujące na 
środowisko, czyli takie o „pozytywnym efek-
cie ekologicznym”, mogą liczyć w zamian na 
pozyskanie środków na ich sfinansowanie 
ze źródeł oferujących określone korzyści tj. 
finansowanie dotacyjne, niskooprocento-
wane pożyczki, dopłaty do oprocentowania 
kredytu czy umorzenia częściowej spłaty po-
życzek. Środki takie oferuje szereg instytu-
cji wśród których jest Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Łodzi.  Tak więc odpowiedź na pytanie jest 
prosta - lepsza stopa zwrotu i szybszy zysk 

dla przedsiębiorcy przy jednoczesnym za-
pewnieniu korzyści dla środowiska natural-
nego. 

Red.: Wspomniał Pan o pożyczce.  Na jakie 
wsparcie finansowe Funduszu może liczyć 
przedsiębiorca i na jakie zadania może je 
uzyskać? 

ZS.: Jeśli chodzi o przedsiębiorców, to propo-
nujemy im dofinansowanie w formie nisko-
oprocentowanych pożyczek oraz dopłaty do 
oprocentowania kredytów udzielanych przez 
współpracujące z nami banki. W formie po-
życzki możemy dofinansować zadanie na-
wet do 95% jego kosztów kwalifikowanych. 
Pożyczka jest udzielana na wszelkie zadania, 
które służą ochronie środowiska realizowa-
ne na obszarze województwa łódzkiego. 
Spektrum dziedzin, które mogą być dofi-
nansowane jest duże. Jest to szeroko pojęta 
gospodarka wodno-ściekowa, gospodarka 
odpadami, ochrona atmosfery rozumiana 
jako zadania służące eliminacji emisji zanie-
czyszczeń do powietrza lub jako ograniczenie 
strat ciepła czy poprawa efektywności ener-
getycznej budynków. Finansujemy również 
zadania związane z odnawialnymi źródłami 
energii i ochroną przyrody. Dla przykładu, 
do tej pory udzielaliśmy tego typu dofinan-
sowań na zakup i montaż pomp ciepła, og-
niw fotowoltaicznych, budowę turbin wia-
trowych czy termomodernizację budynków.  
Finansowaliśmy również zadania polegające 
na zakupie samochodów do wywozu odpa-
dów komunalnych czy służących utrzymaniu 
czystości sieci kanalizacyjnych, modernizacje 
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Spotkanie Seniorów 
w Niedyszynie

W niedzielę, 29 czerwca, Seniorzy z Niedyszyny spotkali się w miej-
scowej OSP, by wspólnie wysłuchać utworów przygotowanych przez 
miejscowy chór Moderato oraz gminne Kurnosianki. Po części arty-
stycznej na gości czekał słodki poczęstunek. Wspólnym rozmowom  
i wspomnieniom nie było końca.

Spotkanie odbyło się dzięki jego organizatorom: Sołtysowi wsi Niedy-
szyna – Halinie Bluszcz oraz Radzie Sołeckiej, której przewodniczy Do-
rota Anglart. Patronat Honorowy objął Wójt Gminy Bełchatów – Kamil 
Ładziak.

17-latek z Myszaków zmaga się z ciężką chorobą, która wymaga leczenia poza 
granicami Polski. W tym celu ruszyła zbiórka pieniędzy – datki możecie Pań-
stwo wpłacać na podane niżej konto bankowe.

Już wkrótce z inicjatywy Wójta Gminy Bełchatów odbędzie się koncert chary-
tatywny, z którego dochód w całości wspomoże kurację Macieja Wiśniewskie-
go. Liczy się każdy gest, musimy zdążyć z pomocą.

Apelujemy o pomoc dla ciężko chorego 
mieszkańca naszej gminy 
– Macieja Wiśniewskiego.

FUNDACJA DZIECIOM „ZD¥¯YÆ Z POMOC¥”

ul. £omiañska 5, 01-685 Warszawa
Bank BPH S.A.

15 1060 0076 0000 3310 0018 2615
z dopiskiem: 24567 Wiœniewski Maciej Myszaki – darowizna na pomoc i ochronê zdrowia
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SPORT

O Puchar Przewodniczącej Lucyny 
Masiarek walczyło 9 zespołów

W ostatnią niedzielę września na świeżo 
oddanym boisku w Zawadowie rozegra-
no Mistrzostwa o Puchar Przewodniczącej 
Rady Gminy. Do rozgrywek przystąpiło aż 
dziewięć zespołów, które podzielono na trzy 
grupy. Mecze, tradycyjnie rozgrywane syste-
mem „kazdy z każdym” wyłonić miały fina-
listów. Z grupy A, po dwóch wygranych – z 
Niedyszyną i drugą reprezentacją Zdzieszu-
lic, awandowali gospodarze. W grupie B naj-
lepiej zagrały Postekalice, pokonując Janów 
i Kurnos. Zdzieszulice Pierwsze nie miały 
sobie równych w grupie C, i gładki pokonały 
Wólkę Łękawską oraz Łękawę.
Mecze finałowe przyniosły sporo emocji już 
od samego początku – w pierwszym poje-
dynku Zawadów pokonuje Postękalice 4-1, 

Zawadów najlepszy na swoim obiekcie
w drugim nie dał szans Zdzieszulicom, wy-
grywając 2-0. W meczu o srebro Postękali-
ce okazały się lepsze i pokonały piłkarzy ze 
Zdzieszulic 3-0.

– Nie spodziewaliśmy się takiego obro-
tu sprawy – mówi Karol Ozga z LKS Zawadów 
– jestem z moich chłopaków bardzo zado-
wolony. Staraliśmy się, pokazaliśmy serce do 
walki, a wygrana na własnym boisku cieszy 
podwójnie.

Ciekawie zapowiadają się kolejne tygodnie – 
już 25 i 26 października odbędą się Zimowe 
Igrzyska Halowe, rozgrywane w obiektach 
w Łękawie i Kurnosie, a jeszcze wcześniej w 
szranki staną gminni siatkarze i siatkarki.

Puchar Przewodniczącej w tym roku trafia do Zawadowa

Mali wzrostem, wielcy duchem
W połowie września ruszyły roz-
grywki ligowe najmłodszej kate-
gorii wiekowej Zjednoczonych 
Gmina Bełchatów. Młodzi piłka-
rze dopiero zaczynają swoją przy-
godę w klasie okręgowej i trzeba 
przyznać, że podchodzą do tego 
bardzo ambitnie. 
Co prawda na inaugurację sezo-
nu piłkarskiego musieli jeszcze 
uznać wyższość swoich rywali, bo 
LKS Mierzyn wygrał 4:0, ale nasi 
piłkarze obiecują, że w kolejny 
meczach postarają się o lepsze 
wyniki .
Przypomnijmy - swoje mecze 
Zjednoczeni rozgrywają w Emi-
linie, na obiekcie który cały czas 
jest modernizowany, a w przyszło-
ści ma się stać Gminnym Centrum 
Sportu i Rekreacji. Zapraszamy do 
kibicowania, zarówno piłkarskiej 
młodzieży, jak i pierwszej druży-
nie Zjednoczonych przyda się go-
rący doping.

Młodzi Zjednoczeni nie przejęli się porażką na inaugurację sezonu
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INFORMACJA
 W przypadku wystąpienia zdarzeń związanych  
z awariami sieci wodociągowej powodującymi brak dostaw 
wody, awarii sieci kanalizacyjnej lub awarii sieci energety-
cznej w zakresie oświetlenia ulicznego, transportu (dowóz 
dzieci do szkół) lub innych zdarzeń występujących w infra-
strukturze technicznej  na terenie Gminy Bełchatów, prosimy 
o ich zgłaszanie pod następującymi numerami telefonu:
1. Awarie w infrastrukturze technicznej (brak dostaw wody, 
awarie sieci kanalizacyjnej, awarie sieci energetycznej) tel. 
(44) 632 33 24, tel. 609 200 094
2. Transport (dowóz dzieci do szkół): tel. 609 200 024
Dodatkowo infomujemy, iż mieszkańcy Gminy Bełchatów 
mają możliwość podawania stanu wodomierzy pod numerem 
telefonu: (44) 632 52 83 (wew. 25) lub poprzez wypełnienie 
formularza na stronie internetowej www.ugbelchatow.pl

Urząd Gminy w Bełchatowie
Gmina Bełchatów, ul. Kościuszki 13, 97-400  Bełchatów

NIP:769-205-43-68, 
Telefon: (44) 632-52-11, 

Fax: (44) 632-68-54
e-mail: sekretariat@ugbelchatow.pl

www.ugbelchatow.pl

Wójt Gminy Bełchatów Kamil Ładziak 
przyjmuje interesantów w każdy 
wtorek od godz. 13:00 do 17:00 

oraz czwartek od godz. 9:00 do 12:00 
w pokoju nr 20.

Organizacja Urzędu Gminy:
Godziny pracy

Pon-Pt. 7:30-15:30
Wt. 9:00-17:00

Referaty Urzędu Gminy Bełchatów:
Referat Administracyjno-Kadrowy:
kierownik Dorota Pytlewska
nr telefonu: 44 632-59-87 wew. 40
Referat Organizacyjno-Gospodarczy:
kierownik Sławomir Kuśmierek
nr telefonu: 44 632-59-87 wew. 41
Referat Budżetu i Finansów:
z-ca skarbnika GB, kierownik referatu Sylwia Rozpara
nr telefonu: 44 632-52-11 wew. 24
z-ca kierownika Elwira Jędrzejczyk
nr telefonu: 44 632-52-83 wew. 25 
Referat Budownictwa, Gospodarki Przestrzennej  
i Działalności Gospodarczej:
kierownik Włodzimierz Galimski
nr telefonu: 44 632-65-68 wew. 32
Referat Inwestycji:
kierownik Sebastian Brózda
nr telefonu: 44 635-65-68 wew. 50
Zespół Zamówień Publicznych i Funduszy Zewnętrznych
koordynator Elżbieta Naturalna
nr telefonu: 44 635-65-68 wew. 44
Zespół Radców Prawnych
koordynator Jan Polak
nr telefonu: 44 632-59-87 wew. 48
Zespół Spraw Obywatelskich
koordynator Agnieszka Soboń
nr telefonu: 44 632-66-39 wew. 49
Referat Skarbu i Ochrony Środowiska
kierownik Katarzyna Marczak-Stępczyńska
nr telefonu: 44 632-52-83 wew. 39
Zespół ds. Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego
koordynator Anna Lewandowska
nr telefonu: 44 632-66-39 wew. 43
Zespół Promocji i Sportu
koordynator Joanna Sokół
nr telefonu: 44 632-52-83 wew. 26
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bełchatowie
kierownik Anna Kumor
nr telefonu: 44 632-42-01 wew. 46
Gminny Zespół Obsługi Szkół w Bełchatowie
dyrektor  Mariola Czechowska
z-ca dyrektora Grzegorz Zegarek
nr telefonu: 44 632-47-54 wew. 36
Gminne Centrum Kultury w Zdzieszulicach Dolnych
dyrektor Anna Kamieniak
nr telefonu: 44 635-14-80
godziny otwarcia: pon-pt: 9:00-21:00
www.gckzdzieszulice.pl
biuro@gckzdzieszulice.pl
Przedsiębiorstwo Komunikacji Transportu i Usług Komu-
nalnych Gminy Bełchatów Sp. Z o.o.
Prezes zarządu Sylwester Marczak
nr telefonu: 44 632-33-24

Radni Gminy Bełchatów

Jacek Bakalarczyk

Jacek Wąsik
Wiceprzewodniczący Rady GminyLucyna Masiarek 

Przewodnicząca Rady Gminy

Przewodnicząca 
Rady Gminy 

Lucyna Masiarek 

pełni dyżury  
w każdy drugi 
wtorek miesiąca 
od 9:00 do 11:00 
Tel.: 504-264-194 

  

Bogumiła Robak Wojciech Rzepecki

Grażyna Kałużna Tomasz Kołatek Jerzy Kowalczyk

Jacek Ludwiczak 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy

Andrzej Mastalerz Krzysztof Polak

Teresa Ceglarek Mariusz Stanowski Aleksander Wolski Adam Zieliński
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Przewodniczący Rady Gminy:
Przewodnicząca Rady Gminy Bełchatów  Lucyna Masiarek pełni dyżur w każdy drugi wtorek miesiąca w godz. 9:00 - 11:00
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bełchatów Jacek Wąsik pełni dyżur w każdy czwarty wtorek miesiąca w godz. 15:30 - 17:00
e-mail: Biura Rady Gminy:  rada.gminy@ugbelchatow.pl
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